

အဲဒီထောင့်အတတ်ကွဲ

မူဝါဒကလံလံသိပ်ဂီတဂီတထံဒိန် တက်ကိတ်ခဲတဖန် စာလိတစဲးဘန်တစဲးလံ. ပသ့ဒ်နီဉ်ထီဉ်(စံး ၄၆:၁၀) လာအစံး ဝဲ, “ အိဉ်ယိကလာဒီး သ့ဉ်ညါလာယမုာ်ယွာတက့ာ်. ယကအိဉ်ထီဉ်ထီလာပုကလာတဖန်အကျါ, ယကအိဉ်ထီဉ်ထီလာဟီဉ်ခိဉ်ချာလီ. ” ကစာ်ယွာအတတ်အိဉ်ဒီးပု, အတတ်ဆုတ်တုပုအံာ် လီလီလီလးဒိဉ်မးလီ. ဝဲပုကညီအစုကတတ်ခိဉ်ကတတ်အခါန့ဉ် ကစာ်ယွာအတတ်အဲဉ်အိဉ်ဖျါဆုံဂုမးလီ. လာအပုကွံာ်အနံဉ်(၂၀)န့ဉ် ဟ်သးစာ်တဂု လာကညီဝါ, လွဲကွံာ်မာလီန့ဉ် ဝဲဒုးသ့ဉ်ဘုဒိနံဉ်ဘန်ဆဉ် မုာ်လာဟီဉ်ခိဉ်အထူးအစီတအိဉ်အယိ အဘုတဂုဘန်. တုလာတက်ကီခါန့ဉ် အဘုတအိဉ်နီတဖျာဉ်လာဘန်. အဝဲသ့ဉ်နီဉ်ကစာ်ခဲဉ်အတတ်ကတိ (လူကန် ၁၆:၂၂-၂၆) ထီဉ်ဖိလံဉ်ဖိ အသိဉ်အဖိတအိဉ်သန့က့ ကစာ်ယွာဘုဉ်အိဉ်ဘုဉ်အိဉ်အိဉ်အယိ တလီဒိဘုဉ်နီတဘုဉ်ဘန်. လာတတ်နီဉ်နီဉ်အပု အဝဲဘါထုကဖန် အးလီအသးလာကစာ်ယွာအစုပုဒီး မးတတ်ဖဲအထံဉ်န့ဉ်တတ်မာ တမံလ်လ်လီ. ကစာ်ယွာမးတတ်လီလးလာအဂီအယိ တုာ်လီဒုးအိဉ်ဘုဉ်ပုမးတတ်သးခုကစီဉ်, ဖိဒုးအိဉ်ဘုဉ် ပုနီဉ်သိလ့ဉ်အမု, ဆါတတ်ပုတတ်လာဟံဉ်ပု, သ့ဉ်တတ်ဖျးတတ် ဒ်အမာဝဲသ့အသးလီ. နံဉ်ကတတ်ဒီး အဝဲအုဉ်အသးလာ ကစာ်ယွာမးတတ်လီလးလာ အဝဲအဟံဉ်ဖိယိဖိအဂီလီ. ပုအါဂု ဘုဉ်ကီဘုဉ်ဂီလာ ဟုသးအပု ကလံထီဉ်, တတ်အိဉ်တတ်အိ, တတ်အိဉ်တတ်ဆိး, တတ်ဖဲတတ်မာတဘုဉ်လီဘုဉ်စးသန့က့တြီကွံာ် တတ်လာကဟဲ ဘုဉ်ပုန့ဉ်တသ့ဘန်. ကစာ်ယုဉ်ဂူးခဲဉ်စံးဝဲ, ဘုဉ်ယိဉ်တတ်လာခဲဂီကီတဂု, ယုဆိယွာအဘိအမု ဒီးအတတ်တိတ် လီတက့ာ်. လာပဘုဉ်ယိဉ်တတ်အယိ ပထူးထီထီဉ်ပယုာ်တပျာ်ဒုဉ်လီတသ့ဘန်. ဒ်ကစာ်ယွာလုာ်အိဉ်ထီဉ်ဖိလံဉ်ဖိ တဖန်အသး, ကလုာ်အိဉ်ပု, ကဒုးကုဒုးသးပု, ဒီးပကမာလာကပီစံးထီဉ်ပတြါယွာလီ.

(၁၃:၉-၂၀၁၅)န့ဉ် ကီပံယီ, ခဲဉ်ဖိတတ်အိဉ်ဖိဉ်တဖန် သ့ဉ်နီဉ်ထာဖိဉ်တတ်မာဘုဉ် လီဆီဒုဉ်တတ် လာတတ် ဖဲတတ်မာဘုဉ်ယးဒီး ပုလီတဂုအဂီန့ဉ်လီ. မုာ်တတ်မာဘုဉ်ပုအဆဲးလာပသးပကျါဒီး မုာ်စုာ်ကီး စုထွဲအတတ်မာလာ အတဒုးသ့ဉ်ညါစုစုဉ်ဘုဉ်န့ဉ်လီ. ထံကီပဒိဉ်ပပုမုာ်ဂု, ခဲဉ်ဖိခိဉ်နီတဖန်မုာ်ဂု အိဉ်ဒီးတတ်သးတတ်ကျဲလီတတ် လီဆဲးလာ တတ်ကဟုကယာ်, တတ်ဆီဉ်ထွဲမာစာပုလီတဂုတဖန်အယိ မုာ်တတ်သးခုလာပဂီန့ဉ်လီ. မ်ပကသ့ဉ် နီဉ်ထီဉ်ထုကဖန်လာ ပုလီတဂုဒီး အဟံဉ်ဖိယိဖိဒုဉ်ဖိထာဖိတဖန်အဂီဒီး ဆုာ်ယီပတတ်အဲဉ်တတ်မာစာ ဒိဖျိ တတ်အိဉ်ဖိဉ်အတတ်ထာဖိဉ်လီဆီ ဝဲပုလီတဂုအမုနံန့ဉ်တက့ာ်.

နိဗ္ဗာန်အတတ်ကျွမ်း

ကစာ်ယွေတုလီတတ်တမံလော်လော်န့ဉ် ဒီးထံဉ်ဝဲလော အဂ္ဂမေးလီ။ (၁မိ၊ ၁၃) ဘဉ်ဆဉ် လာပုကညီသ့ဉ်တဖဉ် အတတ်မိဉ်န့ဉ်သးလီအါဝဲအယိ တဟံးန့ဉ်မူဒါလာ ကပာယာ်ယွေအတတ်ဘဉ်တုသ့ဉ်တဖဉ်အမံဉ်ညါ မဟေးဂီ၊ န့ဆာဉ် အတတ်အိဉ်အသးတဖဉ်န့ဉ်လီ။

ယွေဟ့ဉ်ပုတတ်သ့ဉ်ညါန့ဉ်ပာ် ဒီဖျိယွေကလုာ်ကထါလာအမ့ဉ်ဝဲ, “တတ်ပျံယွေ မ့ဉ်တတ်သးဟ့ဉ်အာလီ။” (ကတိ၊ ၈၁၃) “တတ်ကုဉ်သ့အိဉ်ထံး မ့ဉ်တတ်ပျံယွေလီ။” (စံး ၁၁၁၃၀) ယွေဟ့ဉ်ပုတတ်ကုဉ်သ့ ဒ်သီးပကပာ ယွေအတတ်ဘဉ်တု တဖဉ်ဒီး တဘျီယိ ပကဘဉ်ပာပနီာ်ဒီနီာ်ကစာ်စ့ဉ်ကီးန့ဉ်လီ။ ဘဉ်ဆဉ် ပုတဂါဒီးတဂါ တတ်မာဘဉ်ဒိဘဉ်ထံးလီာ်သး, တတ်လာတကြားမာဝဲတဖဉ်န့ဉ် မာဝဲဒိဉ်န့ဉ်ဒီး တတ်လာအကြားမာဝဲတဖဉ်အယိ တတ်ဘဉ်ယိဉ်ဘဉ်ဘီ, တတ်လီယျံလီဖေး, တတ်လာအမာတထီဉ်တလီတတ်သ့ဉ်တဖဉ် အါထီဉ်ဒီး တတ်မုဉ်တတ်ပာတဖဉ် စုာ်လီဝဲဒဉ်န့ဉ်လီ။

လံာ်စီဆံဉ်ဟ့ဉ်ဝဲလော “ ပုကညီအိဉ်တဂါယိတဂါဘဉ်။” (၁မိ၊ ၂၁၈) ပုဟီဉ်ခိဉ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ် တကြားအိဉ်ဒဉ် အတတ်ဘဉ်။ ဘဉ်အိဉ်ဘဉ်ထွဲလီာ်သးတဂါဒီးတဂါ ဒ်သီးကကဲထီဉ်တတ်မာစာ်န့ဉ်လီ။ လာတတ်ဘဉ်ထွဲလီာ်သး တဂါဒီး တဂါအယိ လာတတ်မာစာ်ဆိဉ်ထွဲ, ဟ့ဉ်ဂံာ်ဟ့ဉ်ဘါအယိ တတ်ဘဉ်ဒိဘဉ်ထံးလာသ့ဉ်လောသးကဖံထီဉ်ဝဲ, ဝဲအိဉ်လီာ်သယုာ် သညီအခါ ဒီးန့ဉ်က့ဘဉ် တတ်ဂံာ်တတ်ဘါန့ဉ်လီ။ ကစာ်ခရံာ်အနီာ်ကစာ်ဒဉ်ဝဲ ဝဲဟါတတ်အိဉ်အဆာကတီာ် စံးဝဲအပျံအဘိဉ်သ့ဉ် တဖဉ်လော ကအဲဉ်လီာ်ကွံလီာ်သးသကီးသကီးန့ဉ်လီ။ (ယိ၊ ၁၃၃၄) စီပိလူးစ့ဉ်ကီးစံးဝဲလော ပမ့ဉ်ခရံာ်အနီာ်ဒီး ဒီးအက့ဉ်အဂီ စုဉ်စုဉ်န့ဉ်လီ။ (၁ကရံဉ် ၁၂: ၂၇) ကစာ်ခရံာ်အနီာ်ကစာ်ဒဉ်ဝဲ မ့ဉ်တတ်အဒိအတတ်လာ ကမာစာ်ပုတဂါဒီးတဂါအဂီ အိဉ်မူကဲထီဉ်ဒိဂုတတ်ဘဉ်န့ဉ်လီ။

ဒ်လံာ်လူကဉ် (၄:၁၈-၁၉) အသီး ကစာ်ခရံာ်မာဘျီက့၊ ပုအသ့ဉ်ကံာ်အသးလီ၊ မာထုဉ်ဖျဲးပုလောဘဉ် တတ်မာကဲကုာ်, ဒုးထံဉ်က့ပုမာ်ဘျီဉ် ဒီးပုဂံာ်ပုလောအဘဉ်တတ်မာအာမာနးအီဒီး မာဒ်တတ်ဘဉ်ယွေအသးအသီး ပကသ့သ့ဉ်နီဉ် ယွေအတတ်မာဂုတဖဉ်ဒီး မ်ပကအိဉ်မူကဲဘျူးလော ပုအါဂါအဂီဒီး ယွေအလကပီအဂီန့ဉ်တက့ဉ်။

ပဲဒီးတတ်ဆာဂုအါ

စံမစာဉ်
နိဗ္ဗာန်
ပုကညီဘျာထံခဝုရဉ်



ကီာ်ပံာ်ယီၤခရံာ်ဖိ ပုၤလီၤတဂုၤတၢ်သးခုကစီဉ်တၢ်မၤ (MCLM)

တနံာ်အံၤ (၂၀၁၅)နံာ်, လါစဲးပတုဘာဉ် (၁၃)သီ မ့ၢ်ပုၤလီၤတဂုၤအမ့ၢ်နံၤန့ၢ်လီၤ. ကီာ်ပံာ်ယီၤခရံာ်ဖိ ပုၤလီၤတဂုၤတၢ်သးခုကစီဉ်တၢ်မၤ အိဉ် ဒီးအတၢ်တီာ်ထူ လာအမ့ၢ် “ ယွၤအတၢ်ဘဉ်တု အိဉ်ဒီးအမူအဒါ” (ဝံယရါယၤ ၆၅:၁၇), (၂ကရံာ်သူး ၅:၁၇), (ကလၢတံ ၆:၁၅)န့ၢ်လီၤ.

တၢ်သးခုကစီဉ်အတၢ်မၤ အတၢ်တီာ်ပာ်မ့ၢ်ဝဲ “ဒ်သိး ပုၤလီၤတဂုၤတဖၣ် လာအဒီးန့ၢ်တၢ်ဆူးတၢ်ဆါအံၤ ကဘျါက့ၤအဂီၢ် ဒီး ကအိဉ်မူဘဉ်ဒံးလၢ ပုၤကူပုၤကညီအကျါ တပတီၢ်ယီၤ တၢ်အဒုဉ်အဆၢသုတအိဉ်တဂုၤအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်သးခုကစီဉ်အတၢ်မၤအံၤ ကမ့ၢ်ဒ်သိး ခရံာ်အတၢ်မၤတမံၤန့ၢ်လီၤ. ”

တၢ်သးခုကစီဉ်တၢ်မၤအံၤ တၢ်ပာ်လီၤသးမ့ၢ်ဒ်သိး ခရံာ်အတၢ်ပာ်လီၤသးတမံၤန့ၢ်လီၤ. ပုၤလၢအဒီးန့ၢ် ပုၤလီၤတဂုၤအတၢ်ဆါသ့ၣ်တဖၣ် မံသုတမ့ၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ ပုၤကွံာ်တုာ်ကွံာ်အီၤတဖၣ် တဂုၤအဂီၢ်, ကဒီးန့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တမံၤယီၤ ဒ်ပုၤကူပုၤကညီကဒဲကဒဲအသိး ကဆိဉ်ထွဲမၤစၢၤအီၤန့ၢ်လီၤ. လၢကီာ်ပံာ်ယီၤအပူၤဖဲ(၁၈၉၀)နံာ်န့ၢ် ပုၤစိာ်တၢ်သးခုကစီဉ်လၢ ထံဂၤကီာ်ဂၤတဖၣ်ဟဲဒီး မၤစၢၤပုၤလီၤတဂုၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ. မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ တၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဖၣ်လၢ ကီာ်ပံာ်ယီၤအပူၤဒ်ကစၢ်ခရံာ် ဟ့ၣ်တုာ်မူဒါအသိး ကမၤသကိးတၢ်ဒ်ခရံာ်အသိးန့ၢ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤဆၢဂုၤလၢနံာ်ခွဲးဉ် (MCLM)

(၂၀၁၅)နံာ်, စဲးပတုဘာဉ်(၁၃)သီန့ၢ် ပုၤလီၤတဂုၤတဖၣ်အဂီၢ် မ့ၢ်တၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျါလီၤဆီအမ့ၢ်နံၤန့ၢ်လီၤ. ကီာ်ပံာ်ယီၤခရံာ်ဖိ တၢ်သးခုကစီဉ်လၢ ပုၤလီၤတဂုၤအဂီၢ်တၢ်ကရၢကရိအံၤ မၤသကိးဘဉ်တၢ်ဒီး တၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဖၣ် လၢကီာ်ပံာ်ယီၤအပူၤန့ၢ်လီၤ. လၢကီာ်ပံာ်ယီၤအပူၤခရံာ်တၢ်အိဉ်ဖိဉ်တဖၣ် မၤသကိးတၢ်အယီၤ လၢပုၤလီၤတဂုၤတဖၣ်အဂီၢ် ဒီးန့ၢ်တၢ်မၤစၢၤဖးဒိဉ်အယီၤ ပာ်ဖျါထီဉ်ဘဉ်က့ၤတၢ်စံးဘျးန့ၢ်လီၤ.

ပုၤတနီၤန့ၢ် ဒီးန့ၢ်တၢ်လီၤတဂုၤအတၢ်ဆါဝံၤ ဒီးကူစါယါဘျါအသးဒီး တၢ်ဆူးတၢ်ဆါဟါမၢ်သနာ်က့အဝဲသ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်တၢ်ပာ်လီၤဆီအီၤအယီၤ တၢ်ခွဲးတၢ်



ယာ်လာအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ် စ့ၤဒိၣ်မးလီၤ. အယိ ဖိလံၤ စၢၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် နီၢ်ခိၣ်နီၢ်သး တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့, တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်အဂီၢ် လိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤန့ၣ်လီၤ.

(MCLM)အိၣ်ဒီးတၢ်တၢ်ကျဲၤ, တၢ်ပာ်လီၤ သးတဖၣ် လၢကမၤစၢၤဆိၣ်ထွဲပုၤလီၤတဂ့ၤအဂီၢ် မ့တ မ့ၢ်လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ် အတၢ်မၤသကိး တၢ်အဲၣ်တၢ် ဟ့ၣ် တၢ်ထုကဖၣ်အယိန့ၣ် ကဲထီၣ်တသ့ဘၣ်. ဆၢဂ့ၤ ဘၣ်က့ၤ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢ ကီၢ်ပံၤယီၤပူၤတဖၣ် ကမၤသ ကိးဘၣ်ဒဲးတၢ်လၢ တၢ်သးခု လၢယွၤဟ့ၣ်မ့ဒါအပူၤန့ၣ် လီၤ.

တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤအဂီၢ် MCLM

(၁) တၢ်မၤ စၢၤတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့(၉တီၤ, ၁၀ တီၤဒီး ခိလုၣ်က့ၢ်) (၂) တၢ်လုၢ်အိၣ်သးသမူအဂီၢ် တၢ် မၤလိတဖၣ် အတၢ်မၤစၢၤ (၃) ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ် တၢ်ဟဲ န့ၣ်အကျဲကအိၣ်ထီၣ်အဂီၢ် တၢ်မၤစၢၤအိၣ် (၄) နီၢ်ခိၣ်အ က့ၢ်အဂီၢ်အတၢ်ဟးဂီၤ ကဆံးစ့ၤအဂီၢ် တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါ န့ၢ်ဟံၣ် ဟ့ၣ်တၢ်ကူၣ်သ့, တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ကသီ တၢ်ဆုာ ဆူတၢ်ဆါဟံၣ် (၅) တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါ ပုၤလီၤတဂ့ၤ တၢ်ဆါ အဂီၢ် တၢ်မၤလိတဖၣ် (၆) ပုၤလီၤတဂ့ၤအမ့ၢ်န့ၣ် တၢ် ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအိၣ်ဒီး တၢ်တူၢ်လိာ် တၢ်မၤဘူၣ်တဖၣ် (၇)တနံၣ်တဘျီ တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလိတဖၣ် အိၣ်ဒီး တၢ် အိၣ်ဖိၣ်ရိဖိၣ်လၢ ပုၤလီၤတဂ့ၤ တၢ်သးခုကစီၣ်အတၢ်မၤ (၈) တၢ်မၤစၢၤတၢ်ဃုကျိၣ်ဃုစု အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤ တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအလီၢ်တဖၣ် (၁) မဲးသဒဲးတၢ်အိၣ်ဖိၣ် (ကီၢ်ပံၤယီၤထးခိ)

တၢ်လီၢ်အံၤ ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်အိၣ်လၢ (၁၈၉၀) နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သးခုကစီၣ်အတၢ်မၤအံၤ ဒ်သိးပုၤလီၤ တဂ့ၤတဖၣ် ကအိၣ်ဘၣ်လၢ ပုၤကူပုၤကညီအကျိၤဒီး ကဒီးန့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်အလၢအပွဲၤအဂီၢ် မၤသကိးတၢ်ဒီး ပဒိၣ်ကိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢသ့ၣ်က့သးပုၤတဖၣ်အဂီၢ်

တၢ်မၤစၢၤအိၣ်ဝဲ, လၢဖိသ့ၣ်ပုၤမၤလိတၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ် တၢ်မၤစၢၤဆိၣ်ထွဲ လံာ်လံာ်ဒီးတၢ်ကူတၢ်ကၤ, လၢဟံၣ်ဖိ ယိဖိတဖၣ်အဂီၢ် တၢ်လုၢ်အိၣ်အသးသမူ အကျိၤအကွၢ် အကျဲ တၢ်မၤစၢၤအိၣ်ဒီး ကူစါယါဘျါန့ၢ်အိၣ် တၢ်ဆူးတၢ် ဆါသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

စ့ၣ်ထရဲၣ်ပုၤလီၤတဂ့ၤတၢ်သးခုကစီၣ်ပျီ(သယဲးဝုၢ်)

တၢ်လီၢ်အံၤ ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်အိၣ် (၁၉၅၅)နံၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၢ်အံၤ မၤသကိးတၢ်ဒီး ကဲးသလုးသရၣ် မ့ၣ်သာဂၤ ဒီးပုၤစိာ်တၢ်သးခုကစီၣ်သရၣ်တဂၤလီၤ. တၢ်လီၢ်အံၤ ဘၣ်ထွဲဃုာ်ဒီး ဖိၣ်ဃဲကိန့ၣ်လီၤ. ပုၤလီၤတဂ့ၤ အိၣ်ဝဲဒၣ်(၂၇)ဂၤ ဒီးဖိၣ်ဃဲကိဖိအိၣ်ဝဲဒၣ် (၂၅)ဂၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤစၢၤအိၣ်လၢ တၢ်အိၣ်တၢ်အိ, တၢ်ဒီးကူစါ ယါဘျါသး ဒီးဖိသ့ၣ်တဖၣ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

မိၣ်လမ့ၣ်ခရံၣ်ဖိပုၤလီၤတဂ့ၤတၢ်ဆါဟံၣ်

တၢ်လီၢ်အံၤ ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်အိၣ် (၁၈၉၈)နံၣ် တၢ်ဆါဟံၣ်အံၤန့ၣ် ခရံၣ်ဖိတၢ်ကရၢကရိတဖၣ် မၤသ ကိးတၢ်, ဘျာထံခရံၣ်ဖိမၤသကိးတၢ်, ကီၢ်ပံၤယီၤခရံၣ်ဖိ စၢဖိၣ်ကရၢမၤသကိးတၢ်, ကီၢ်ပံၤယီၤခရံၣ်ဖိတၢ်သးခုက စီၣ် လၢပုၤလီၤတဂ့ၤအဂီၢ် MCLM မၤသကိးတၢ်ဒီး ပုၤ တဂၤဘၣ်တဂၤလၢ အသ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ်, ကသံၣ်သ ရၣ်တဖၣ်, သရၣ်မ့ၣ်ဖိတဖၣ် ဒီးဘၣ်ဃးဒီးထုၣ်ပျါပုၤ ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တဖၣ်, ပုၤမၤသကိးတၢ်ခဲလၢာ် အိၣ် (၆၁)ဂၤန့ၣ်လီၤ. မၤသကိးတၢ်လၢ ပုၤလီၤတဂ့ၤတဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

နီၣ်ကၣ်ပုၤလီၤတဂ့ၤအလီၢ် (က့တိၣ်)

တၢ်လီၢ်အံၤ ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်အိၣ် (၁၉၃၄)နံၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၢ်အံၤ အိၣ်စီၤစုၤဒီး က့တိၣ်ဝုၢ်ဃုမဲးလၢာ် န့ၣ်လီၤ. ပုၤလီၤတဂ့ၤ ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ် အိၣ်တၢ်အလီၢ် မၤသးဒဲးတၢ်လီၢ်လီၤဆိဖိတခါလီၤ. ပုၤလၢဒီးန့ၢ်တၢ်လီၤ

တဂုသုဂ်တဖုန့နံ မှ်ယံ၊ လါဟုဂ်၊ ဝးဒီး အုဂ်ခဂ် ကလုဂ်သုဂ်တဖုန့နံလီ။ ဟံဂ်အဖျာဂ်အိဂ်(၁၁၅)ဖျာဂ် ပုကညီနီဂ်ဂံအိဂ်ဝဲဒဂ် (၅၀၀)ဘျဲဂ်န့နံလီ။ တီဘျီ ကိုအိးထီဂ်အသး ဖိသဂ်အိဂ်(၆၀)ဘျဲဂ်န့နံလီ။ အိဂ်ဒီး တာ်ဆါကသံဂ်ဒား လာကမာစာပုဒီးန့တာ်ဆါသုဂ်တ ဖုဂ်လီ။ အိဂ်ဒီးတာ်ဆိဂ်ထွဲမာစာ ဖိသဂ်တာ်ကုဂ်ဘဂ် ကုဂ်သုတကပန့နံလီ။

ယံကီစဲဂ်ဘျာထံတာ်သးခုကစီဂ်လီ

တာ်လီအံ ဘဂ်တာ်စးထီဂ်အိဖဲ (၁၉၂၆)နံဂ် ဒီး ဖဲ(၂၀၁၄)နံဂ်န့ ပုလီတဂုဟဲအါထီဂ်(၇)ဂန့နံ လီ။ တာ်သးခုကစီဂ်အပျီအံ ဒ်သိးတာ်လဲထီဂ်လဲထီ ကအိဂ်အိဂ် အိဂ်ဒီးပုမာတာ်ဖိ လာအဟ့ဂ်လီအသး န့နံလီ။ ဖဲနံဂ်ပုအံန့ ပုလုအဒီးန့ပုလီတဂုအ တာ်ဆါသုဂ်တဖု ဘဂ်တာ်နီဂ်ဟးထီဂ်အိလု ဒုသဝီ ပုန့နံလီ။ အဃိသတးဒီး ဒုသဝီခိဂ်နာ်တဖု ဟံဖိဂ် ထီဂ်သးဒီး ဒုးအိဂ်ထီဂ်ဝဲ တာ်လီလုပုလီတဂုက အိဂ်ဝဲတတီန့နံလီ။ တာ်လီတနီနီန့ တာ်လဲတာ် ကုကီခဲန့နံလီ။ ပုဖိဂ်စုကဝဲတနီနီ နုလီလု ဘာဂ်ကဝီပုဒီး မာစာဆိဂ်ထွဲဝဲဒဂ် ပုလီတဂုသုဂ် တဖုန့နံလီ။

မယါခို ဘျာထံတာ်သးခုကစီဂ်အပျီ

တာ်လီအံ ဘဂ်တာ်စးထီဂ်အိဖဲ (၁၉၈၉)နံဂ် န့နံလီ။ တာ်သးခုကစီဂ်အပျီအံ အိဂ်လံ(၂၆)နံဂ်ဘျဲဂ် လံ။ ဘဂ်တာ်ဒုးကဲထီဂ်အိလု တာ်အိဂ်ဖိဂ်တဖု ဒီးပု ဒီးန့ပုလီတဂုတာ်ဆါအိဂ်ဝဲ(၁၂)ဂ ဒီးအခဲအံန့ ဟဲအါထီဂ်(၇)ဂ ဘဂ်တာ်တူာ်လိာ်အိလံလီ။ တာ်သး ခုကစီဂ်အပျီအံ မာစာဆိဂ်ထွဲ တာ်အိဂ်ဆုဂ်အိဂ်ချု၊ တာ်ကုဂ်ဘဂ်ကုဂ်သု၊ တာ်လုာ်အိဂ်သးသမူ၊ တာ်သုဂ် သုဂ်၊ တာ်သုဂ်အိဂ်ဖျးအိဂ်၊ တာ်ဘုဂ်အိဂ်ဘုဂ်အိတဖု လီ။ ဘဂ်ထွဲဒီးတာ်သးခုကစီဂ်တာ်မကအိဂ်ထီဂ်လု အဝဲသုဂ်အိဂ် အိဂ်ဒီးတာ်ရဲဂ်တာ်ကျဲတဖုလီ။

မုဘူတာ်သးခုကစီဂ်အပျီ

ဘဂ်တာ်စးထီဂ်အိဖဲ(၁၉၈၉)နံဂ်န့နံလီ။ တာ် သးခုကစီဂ်ပျီအံ မှ်တာ်မာစာဆိဂ်ထွဲပုလီတဂုတ ဖုဂ် အတာ်အိဂ်မူကလဲထီဂ်လဲထီအိဂ်၊ တာ်လုာ်အိဂ် သးသမူအိဂ်၊ တာ်ကုဂ်ဘဂ်ကုဂ်သုအိဂ် ဒီးလုတာ်ကိး ကပဒဲးအိဂ်န့နံလီ။ ဘဂ်ထွဲဒီးတာ်ဘုဂ်တာ်ဘါ လု နီသးတကပစုာ်ကိး ဘဂ်တာ်သးကျဲမာစာအိစုာ်ကိး န့နံလီ။

ပသံဂ်ပုလီတဂုတာ်သးခုကစီဂ်အပျီ

ပသံဂ်ဘျာထံတာ်အိဂ်ဖိဂ်တဖု အိဂ်ဒီး တာ်ရု လိာ်ဘဂ်ထွဲ လုတာ်မာသကိးဆိဂ်ထွဲ ပုလီတဂုသုဂ် တဖု အိဂ်ဆိးအလီန့နံလီ။ တာ်လီအံ စးထီဂ်အသး ဖဲ (၁၉၉၉)နံဂ်န့နံလီ။ တာ်လီဖဲန့ ကွဲဂ်ဝးကုဒုဂ်ဖိ ထာဖိ၊ ဒဲသုဖျာဂ်ဒုဂ်ဖိထာဖိတဖု၊ ဒုဂ်ဖိထာဖိလုအ အိဂ်လု လဲဂ်သုဂ်ယု ဟံဖိဂ်ထီဂ်အသးဒီး မာစာဆိဂ် ထွဲ ဘဂ်ထွဲလုတာ်အိဂ်ဆုဂ်အိဂ်ချုထီဂ်ကုတကပ လီ။ ကိးနံဂ်ဒဲးန့ အိဂ်ဒီးတာ်ဟံဖိဂ်မာသကိးပုလီ တဂုအမုာ်န့အတာ်ဘုဂ်တာ်ဘါန့နံလီ။ ဝုပသံဂ်ဘျာ ထံတာ်အိဂ်ဖိဂ်တဖုစုာ်ကိး မာသကိးတာ်န့နံလီ။

လဲးပတါ ပုလီတဂုတာ်သးခုကစီဂ်ပျီ

တာ်လီအံ ဘဂ်တာ်စးထီဂ်အိဖဲ (၂၀၀၆)နံဂ် န့နံလီ။ ဘဂ်တာ်တီခိဂ်ရိဂ်မဲအိလု လဲးပတါဝုာ် ကညီ ဘျာထံတာ်အိဂ်ဖိဂ်၊ တာ်အိဂ်ဖိဂ်သရဲဂ်၊ မှ်သရဲဂ်ဒိဂ်အိ ပါန့နံလီ။ အဝဲကဲခိဂ်ကဲနာ် ဟံးန့မူဒါလုာ်ပုမုာ်ဂု ဒီး လုကဝီဖိသုဂ်တဖုအပုမုာ်ဂု မာစာဆိဂ်ထွဲဝဲဒဂ် ပုဒီးန့တာ်ဆါ (၁၃)ဂန့နံလီ။ ဆုာ်ဝဲဒဂ် ပုကုဖိ (၆) ဂ လုတာ်မာလီလီ။ ပုဘဂ်လီတဂု တာ်ဆါသုဂ်တ ဖုစုာ်ကိး တာ်မာစာအိလု ကဒီးယါဘျါအသးလီ။ ပုလုဘဂ်ကုးတဲာ်အစုအခိဂ်တဖု ဘဂ်တာ်ဆုာ်အိ ခုမိဂ်လဲမဲ့ဂ် ပုလီတဂုတာ်ဆါဟံဂ်န့နံလီ။ တယံ ဘဂ်ဒီး ကအိဂ်ဒီးတာ်စံးဘျးစံးဖိဂ်ယုလု တာ်သးခု ကစီဂ်ပျီအံ ပုထီဂ်(၁၀)နံဂ်န့နံလီ။

မူၣ်ဆဲၣ်ပုၤလိၤတဂုၤတၢ်သးခုကစီၣ်ပျီ

တၢ်သးခုကစီၣ်ပျီအံၤ မ့ၢ်ဝဲဒၣ်ဘျုးထံတၢ်အိၣ် ဖျိၣ်တဖၣ် အတၢ်ရုၤလိာ်ဘၣ်ထွဲဒီး မၤသကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘါယုၤသရိၣ်ကဘၣ်တၢ်မၤလံာ်ထီၣ်အိၣ် ဒီးပုၤဒီးန့ၢ် တၢ်ဆါ စၢၤသွဲၣ်ဖိသၣ်(၁၉)ဂၤ ကဘၣ်တၢ်ဆုၤအိၣ်ဆူ ကိုန့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ်တၢ် သရၣ်မုၢ်က့ၣ်ရၣ် အိးထီၣ်န့ၢ်ဖိသၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်ဖးလံာ်အလီၤဒီး တီၣ်ခိၣ် ရိၣ်မဲဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ် အိၣ်ချ့ ဒီးတၢ်ဖံးအိၣ်မၤအိၣ်အကျဲန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်သးဒီး နီၤသးတကပၤ အတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်န့ၢ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်အိၣ်မူ စ့ၢ်ကိး ဒုးအိၣ်ထီၣ်ဒီး မၤသကိးဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

MCLM အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိာ်

MCLM တၢ်ကရၢကရိအံၤ မ့ၢ်ဝဲဒၣ် ခရံၣ်ဖိစၢ ဖျိၣ်ကရၢ, ခရံၣ်ဖိတၢ်ကရၢကရိတဖၣ် ဟံၣ်ဖျိၣ်မၤသကိး တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤ ဘၣ်ထွဲဒီးပုၤလိၤတဂုၤတဖၣ်အ ကိၤန့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်မၤသကိးတၢ်ဖဲ (၁၉၈၄)နံၣ်, လါစဲး ပတုဘာ် (၂၅)သီန့ၣ်လီၤ. ဖဲ(၂၀၁၄)နံၣ်န့ၣ် တၢ်မၤ တၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤအံၤ ပုၤထီၣ်ဝဲဒၣ်အနံၣ်(၃၀) လံ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအံၤ ဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်တနံၣ်တ ဘျီ အိၣ်ဒီးတၢ်တူၢ်လိာ် တၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျုးဆိၣ်ထွဲပုၤလိၤ တဂုၤတဖၣ်အကိၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ(၂၀၁၄)နံၣ် တၢ်ဟ့ၣ်မၤ ဘျုးတဖၣ် ဘၣ်တၢ်သူအိၣ်ဖဲ (၂၀၁၅-၂၀၁၆) ပုၤကိုဖိ တဖၣ် တၢ်မၤလိနံၣ်အကိၤန့ၣ်လီၤ.

(၂၀၁၆-၂၀၁၇) တၢ်မၤလိနံၣ်အကိၤ ပုၤလၢသး အိၣ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ, မၤစၢၤဆိၣ်ထွဲဒ်လံာ်အံၤအသိးသု လီၤ. ပုၤလံာ်တီၤအိၣ်ဝဲ (၇၅)ဂၤ, တနံၣ်အကိၤ အတၢ်

လၢာ်ကအိၣ်ဝဲဒၣ် တဂၤန့ၣ် (၁၀၀၀၀)ဘးန့ၣ်လီၤ. ပုၤ ဃိးတီၤအိၣ်ဝဲ (၅၆)ဂၤ တနံၣ်အကိၤ အတၢ်လၢာ်တဂၤ န့ၣ် (၁၂၀၀၀)ဘးန့ၣ်လီၤ. ပုၤခွဲတီၤအိၣ်ဝဲဒၣ် (၅၂)ဂၤ တနံၣ်အကိၤ တၢ်လၢာ် တဂၤန့ၣ် (၁၅၀၀၀)ဘးန့ၣ်လီၤ. ဒီးပုၤအတီၤတဆံအိၣ်ဝဲဒၣ် (၃၆)ဂၤ, တနံၣ်အကိၤတၢ် လၢာ်တဂၤန့ၣ် အိၣ်ဝဲဒၣ်(၆၀၀၀၀)ဘးန့ၣ်လီၤ. ပုၤခီ လုၣ်ကိုဖိအိၣ်ဝဲဒၣ်(၃၂)ဂၤ, တနံၣ်တၢ်လၢာ်တဂၤန့ၣ် (၉၀၀၀၀)ဘးန့ၣ်လီၤ. လၢတီၤဘျီကို ဖိသၣ်တဖၣ်အ ကိၤတဂၤန့ၣ် တၢ်လၢာ် တၢ်ဒုးအိၣ်ကိၣ်န့ၢ်ဂံၢ်န့ၢ်ဘါအကိၤ (၂၅၀)ဘး, တနံၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်အိၣ်(၄)ဘျီ မ့မ့ၢ် အလါတဆံအကိၤန့ၣ် တဂၤန့ၣ် တၢ်လၢာ်အိၣ်(၁၀၀၀၀) ဘး န့ၣ်လီၤ. ဖိသၣ်ခဲလၢာ်အိၣ်ဝဲ (၁၂၀)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဲၣ်ဒီးဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ လၢတၢ်မၤဘျုး န့ၣ် ဆုၤဆူ(မြန်မာနိုင်ငံခရစ်ယာန်သာသနာအနာကြီးရောဂါ လုပ်ငန်း အမှတ် (၂၆၃)၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်းနှင့် သိမ်ဖြူလမ်း ထောင့်၊ မြန်မာဝိုင်အမ်စီအေ၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန် မြို့၊ ဖုန်း ၀၁-၃၈၀၈၅၆၊ ၀၉၅၀၈၂၁၂၉ E.mail: leprosymissionmclm@gmail.com)



ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာ်တၢ်မၤဂ့ၤမၤစၢၤ

န့ဆၢ်တၢ်တတးတနါဒိဖျိထံဒိၣ်တၢ်ဘၣ်ကီဘၣ်ခဲ



ပကီၢ်ပံၤယီၤပုၤ တၢ်လီၢ်အါပုၤအါတီၤ ဘၣ်ကွၢ်ဆၢ်မဲၣ် ထံဒိၣ်နိယုၤအယိဒီး ပုၤကညီဒီး ဆၢ်ဖိကီၢ်ဖိတဖၣ် ဘၣ်ဟးထီၣ်ကွၢ်လၢဒုသဝီ တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲန့ၣ်လီၤ. တနီၤအိၣ်လၢဖံးဘူးညၣ်တၢ်အဟံၣ်အယိ, တနီၤ လၢကီၢ်ဝဲလီၢ်, တနီၤလၢကျဲမုၢ်ခိၣ်အဖိခိၣ်, တနီၤလဲၤသး အလီၢ်ဆူဒုသဝီအဂ့ၤအဂတဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

၁.ကီၢ်လၢဘၣ်ကွၢ်ဆၢ်မဲၣ် ထံဒိၣ်တၢ်ဘၣ်ကီဘၣ်ခဲ

- (က) ကီၢ်မိၣ် - (၂၁)သဝီ
- (ခ) ကီၢ်ဟီကတး - (၃၈)သဝီ
- (ဂ) ကီၢ်ပံၣ်သၣ်ယၣ်ဝတံၣ် - (၃၀)သဝီ
- (ဃ) ကီၢ်ပသံၣ်မိမုး - (၃၆)သဝီ
- (င) ကီၢ်တကူၣ် - (၄ ကဝီၤအပူၤသဝီတနီၤ (ဒီးန့ၢ်တုၤဖဲ လါအိကူၣ် ၁၉ သီ, (၂၀၁၅)နံၣ် စရိတၢ်ပာ်ဖျါအသိး)

၂.တၢ်မၤစၢၤအကျါအကျဲ လၢပသးကျဲမၤတုၢ်လံတဖၣ်

- (က) တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါခဝုရှာ်ဖိလံၤ ဒိဖျိတၢ်ကွဲးဆုၤလီၤလံာ်ပရာ

ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာ်နံၣ်ရွဲၣ်ကွဲးဆုၤလီၤလံာ်ဆူ ကီၢ်ဒီးခဝုရှာ်ဖိလံၤ လၢထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤဒီး ထံဂၤကီၢ်ဂၤအအိၣ် လၢတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်ဒီး တၢ်ကပာ်ဖျါထီၣ်တၢ်သးအိၣ် တၢ်အဲၣ်ဒိဖျိ တၢ်ဟ့ၣ်မၤဘူၣ်မၤတီၢ်, တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ပိး တၢ်လီၤ, တၢ်ကူတၢ်သိးဒီး အဒိၣ်ကတၢ် မ့ၢ်တၢ်ဃုထုကဖၣ် သကွၢ်ကညးလၢကီၢ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢ်မဲၣ်တၢ်တတးတနါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.





- (ခ) တၢ်ဆုၤလၢစးဆူ ကီၢ်တဖၣ်အအိၣ်
ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်, ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂ့ၤမၤ
စၢၤဒီး တၢ်ဂ့ၤထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲၤကျိၤ ဆုၤလၢစးဆူ
ကီၢ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ် တၢ်တတးတနါ အလီၢ်အကျဲတ
ဖၣ် ဒ်သိးကလဲၤတိၤစၢၤမၤစၢၤ ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဟ့ၣ်ကူၣ်
ဟ့ၣ်ဖးဒီး ထၢန့ၢ်ဒူသဝီတၢ် မၤအသး အဂ့ၢ်အကျိၤတဖၣ်
အကီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- (၁) ခၢၣ်စးလၢအလဲၤဆူ ကီၢ်မိၣ် - သရၣ်စီၤကျိၣ်စ့ၣ်
- (၂) ခၢၣ်စးလၢအလဲၤဆူကီၢ်ဟီၤကတး - သရၣ်စီၤခုၣ်ဆၢ
- (၃) ခၢၣ်စးလၢအလဲၤဆူကီၢ်ပံၣ်သ့ၣ်ယၣ်ဝတံၣ်-
သရၣ်လမဲအူ
- (ဂ) ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ် ကီၢ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အတၢ်မၤ
စၢၤဆီၣ်ထွဲ
ကီၢ်လၢအအိၣ် လၢခဝုၣ်ရၢၣ်တၢ်ကရၢကရိ
အတၢ်ဟတၢ်ဆုၤဒီး မၤသကိးတၢ်တဖၣ် ဟဲၤဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်

- ဘါဒီး မၤစၢၤဆီၣ်ထွဲကီၢ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ထံဒိၣ် တၢ်
ဘၣ်ကီဘၣ်ခဲတဖၣ် ခီဖျိ ကီၢ်ခိၣ်ကီၢ်နၢ်တနီ ဟဲၤလၢနီၢ်
ကစၢ်ဒီး ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဆၢကတီၢ် လၢာ်ဂံၢ်လၢာ်ဘါ
သးကျဲၤစၢၤတၢ်, ဆုၤထီၣ်ဆုၤလၢစးဆူခီဖျိ သီလုၣ်စ့ၢ်ကီး
န့ၣ်လီၤ. တနီၤဟဲၤစိၣ်တၢ်မၤဘျၢမၤတီၢ်ဒီး တၢ်အိၣ်တၢ်
အီ, တၢ်ပိးတၢ်လီၤဒီး ထုကဖၣ်ဆၢဂ့ၤဆၢဝါလၢတၢ်လိၣ်
အကီၢ်လီၤ. ပအိၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖိလံၤပျဲၢ်ဘီၣ်တဖၣ်
ဟဲၤဖိၣ်ထီၣ်အသးဒီး လဲၤမၤစၢၤတၢ်လီၤလီၤဆူ ထံဒိၣ်
တၢ်ဘၣ်ကီဘၣ်ခဲအလီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- (ဃ) ပအိၣ်ဒီးတၢ်ပတံထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဟံၤဖျါဆူ (Al-
pine, Loin Hein Company)ဒီး ဟ့ၣ်မၤစၢၤပုၤထံအီ
ကဆိ ဆူကီၢ်ပံၣ်သ့ၣ်ယၣ်ဝတံၣ်ဒီး ကီၢ်ဟီၤကတးအကီၢ်
န့ၣ်လီၤ.
- (င) ပအိၣ်ဒီးတၢ်ကရၢကရိလၢအမ့ၢ် (Eagle Gift Com-
pany)လၢဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ကူတၢ်သိးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ကစီၣ်လၢအမဲးရကၤကီၢ်စၢ်ဖျိၣ်ကညီၣ်ဘျၢထံ ခရံၣ်ဖိတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သကိးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်

(KBCUSA)



KBCUSA နံၣ်ကတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်(၅)ဘျီတဘျီ ဘၣ်တၢ်မၤဝံၤအိၣ်ဖျိၣ် (၂၃)သီ တုၤ(၂၅)သီ (၂၀၁၅)နံၣ် ဒီးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲၤမ့ၢ်ဖဲ ဝဲၣ် Buffalo, New

York ကီၢ်စဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ခိၣ်နၢ်လၢ အဘၣ်တၢ်ဃုထာထီၣ် အိၣ်လၢ ၂၀၁၅-၂၀၁၇ နံၣ် တၢ်မၤအဝီတဖၣ် မ့ၢ်ဒ်လၢ် အံၤအသိးန့ၣ်လီၤ.



သရၣ်ဒိၣ်ဆၣ်မုၢ်မိၣ်(ကရၢအိၣ်)



သရၣ်ဒိၣ်ထံၣ်(ကရၢအိၣ်စၢၤ)ကတီၢ်မိၣ် (East Cost North)



သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်လၢၤ(နိၣ်ဒွဲၣ်)



သရၣ်ဒိၣ်လၢၤမုၢ်မိၣ်(နိၣ်ဒွဲၣ်စၢၤ) ကတီၢ်မိၣ် (Central North)



သရၣ်ဝဲန့ၣ်(ပုၤမၤဖုၤထုၤထီၣ်ရၢလီၤ)



သရၣ်ဒိၣ်လုၤတၢ်စီၣ် (သရၣ်သမဲးတၢ်ကျဲၤပုၤန့ၣ်တၢ်)



သရၣ်ဖျိၣ်မိၣ် (သအံၤတၢ်ကျဲၤပုၤန့ၣ်တၢ်)



သရၣ်မုၢ်မိၣ်တၢ်တၢ်ရၢ (ခတၢ်တၢ်ကျဲၤပုၤန့ၣ်တၢ်)



သရၣ်ဒိၣ်လုၤခၢၣ် (တၢ်သးကစီၣ်တၢ်ကျဲၤပုၤန့ၣ်တၢ်)



သရၣ်လီၤတၢ်ဒိၣ်ရိၣ် (ဝဲၣ်အိၣ်)



သရၣ်ဒိၣ်သးကွၢ် (ကရၢအိၣ်ပုၤပုၤတၢ်ကျဲၣ်တၢ်)



သရၣ်ဒိၣ်မိၣ်(ကရၢအိၣ်ပုၤပုၤတၢ်ကျဲၣ်တၢ်)



သရၣ်ဒိၣ်ကိၣ်မိၣ် (ကရၢအိၣ်ပုၤပုၤတၢ်ကျဲၣ်တၢ်)



သရၣ်ကနဲလု (Webmaster)



သရၣ်မုၢ်မိၣ်တၢ်ဒိၣ် (ပုၤသမဲးသမိၣ်)



သရၣ်မုၢ်မိၣ်မုၢ်လုၤ (ပိၣ်မုၢ်တၢ်ကျဲၤပုၤန့ၣ်တၢ်)



သရၣ်ဒိၣ်တုၤခၢၣ်(ကတီၢ်မိၣ်) (Eastcoast South)



သရၣ်ဒိၣ်ဆၣ်ထွဲ(ကတီၢ်မိၣ်) (Central South)



သရၣ်ထီၣ်မုၢ်(ကတီၢ်မိၣ်) (Midwest South)



သရၣ်ဒိၣ်ထံၣ်(ကတီၢ်မိၣ်) (West Coast)



သရၣ်ဒိၣ်မိၣ်သးကွၢ်(ကတီၢ်မိၣ်) (Midwest North)



သရၣ်န့ၣ်ထု (ပုၤသမဲးသမိၣ်)



ပုဟဲထီၣ်ပိၣ်မုၢ်ခိၣ်နာ်တၢ်မၤလိၤ ဒီးသရၣ်မုၢ်သိၣ်လိၤတၢ်တဖၣ်

ပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤ (၂၀၁၅ တုၤ ၂၀၁၇)နံၣ် ပုၤဘၣ် မူဘၣ်ဒါတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်နီၢ်မုၤလရံၣ်ထူအဖီလိၣ် (ပုၤနဲၣ်တၢ်), သရၣ်မုၢ်ထဲရၣ်ခိဘာ်(ကရၢခိၣ် ၁), သရၣ်မုၢ်အဲၣ်ဒံနံၣ်ထူ(ကရၢခိၣ် ၂), သရၣ်မုၢ်ဖိဝါတိ (နံၣ်ခွဲၣ်)န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟၤစ့မ့ၢ်ဝဲဒၣ် သရၣ်မုၢ်ဒုစံၣ်ကိၤ စါယာ်ဒီး သရၣ်မုၢ်အ့မ့းဖျၢၣ် ဒီးပုၤစဲးစ့မ့ၢ်ဝဲဒၣ် သရၣ်မုၢ်မၤသၣ်ဒီး သရၣ်မုၢ်ဖိဂုၤလးလီၤ.

ကဝီၤကိးကဝီၤဒဲး အိၣ်ဒီးပိၣ်မုၢ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိၤသ့အါထီၣ်ကီၤလၢကျိၣ်, မၤစၢၤစ့ၢ်ကိး ပုၤဟဲတုၤသီတဖၣ်, တၢ်မၤအါထီၣ်စ့ ခိဖျိ

တၢ်ဆါဆုကၤန့ၣ်လီၤ. အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး တၢ်ထုကဖၣ်ဒီး တၢ်မၤသကိးတၢ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖျိအပူၤန့ၣ်လီၤ. အိၣ်ဒီး တၢ်အိၣ်ဖျိ ခိဖျိလိတဲစိ ခံလါတဘျီန့ၣ်လီၤ. တနံၣ်အံၤ ပိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤခိၣ်နာ်တၢ်မၤလိၤ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤဖဲ ဝုၤလု ကာ်, နံၣ်ဘရၤစကၤကီၢ်စဲၣ် ဖဲလါယူၤ(၁၁-၁၄)သီ န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိၤ အိၣ်ဝဲ(၂၀၂)ဂၤန့ၣ် လီၤ. ခါဆူညါတၢ်တိၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် နံၣ်လၢကဟဲ ခိၣ်နာ်တၢ် မၤလိၤ ကမ့ၢ်ဖဲဝုၤဟီးစထာ်, ထဲးစဲးကီၢ်စဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးပ သးအိၣ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဖိအိၣ်တုၤအိၣ်လံာ် ဒီးပကမၤ သကိးတၢ် ဒီး ပိၣ်မုၢ်ကရၢ လၢကီၢ်လါန့ၣ်လီၤ.



ပုၤဟဲထီၣ်သးစၢ်တၢ်မၤလိၤတဖၣ်ဒီး ခိၣ်နာ်သရၣ်သမါတဖၣ်

တနံၣ်အံၤ သးစၢ်တၢ်မၤလိၤ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤဖဲ လါယူၤ (၂၅)သီ တုၤ (၂၇) သီ ဖဲဝုၤအမရူလိၣ်, ထဲးစဲး ကီၢ်စဲၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤလိၤတဘျီအံၤ သးစၢ်သ့ၣ်တ ဖၣ်ဟဲထီၣ်ဝဲ ပုၤဒီးတၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်သးဂဲၤလီၤ. တၢ်မၤလိၤ ဘၣ်ဃး ဘျၢထံခရံၣ်ဖိအတၢ်စ့ၢ်တၢ်နာ်ဒီး အတၢ်ဟဲလီၤ

စၢၤ, ပုၤသိၣ်လိၤတၢ်- သရၣ်မုၢ်တုၣ်မ့ၢ်ဖျၢၣ်, သးစၢ်ဒီး တၢ်ဆီဟံၣ်ဆီဃီအတၢ်ဃံတၢ်လၢ, ပုၤသိၣ်လိၤတၢ် - သရၣ်ဒိၣ်ထူဂုၤ, သးစၢ်ဒီးအတၢ်ထံၣ်စိ, ပုၤသိၣ်လိၤတၢ် - သရၣ်ဝါဒိၣ်, သးစၢ်အတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီထီၣ်ခါဆူညါ, ပုၤသိၣ်လိၤတၢ် သရၣ်ဒိၣ်အဲၣ်ခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ခံးဘျးခံးဖိုင်ဒီး တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါက့ၤခဝုၣ်ရၢၣ်ဖိလံၤတဖၣ်

ဖဲ(၂၀၁၅)နံၣ်, လါယုလံအပူၤ ပထံလီၤကီၢ်ပူၤ တၢ်လီၤအါတီၤ ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မံၣ်ဒီး ထံဒိၣ်နိယွၤအယံ ပပုၤကညီ ဘျာထံခဝုၣ်ရၢၣ်အပူၤ ကီၢ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်ဝဲ, ကီၢ်ပိုင်သၣ်ယၣ်ဝတံၣ်, ကီၢ်ဟီကတး, ကီၢ်မိုင်, ကီၢ်ပသံၣ်မိမ့းဒီး ကီၢ်တကူၣ်အပူၤ နူသဝီတၢ်အိၣ်ဖိုင်တစ့ၤန့ၣ်ဘၣ်(၁၂၃)တီၤ ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မံၣ်ဒီး ထံလုၣ်ဘၢတၢ်အယံ ဘုဟု, တၢ်ဖိတၢ်လံၤဒီး တၢ်ပိးတၢ်လီတဖၣ် လီၤမၢ်ကွံာ်ဝဲဒီး လၢသးသမူအဂီၢ်ဒုၣ်လံာ် တၢ်ဘၣ်ယိၣ်အလီၤအိၣ်အယံ ပုၤဘၣ်သုးလီၤသုးကျဲဒုၣ်လံာ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်မၤစၢၤက့ၤပဒူသဝီ, ပတၢ်အိၣ်ဖိုင်ဒီး ပကီၢ်တဖၣ်အဂီၢ် ခဝုၣ်ရၢၣ်န့ၣ်ရွဲၣ်ကွဲးဒုးသ့ၣ်ညါဘၣ် ပုၤသ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ် တၢ်တဖၣ်, တၢ်အိၣ်ဖိုင်တဖၣ်ဒီး ကီၢ်တဖၣ် လၢတၢ်မၤစၢၤဆိၣ်ထွဲအဂီၢ်လီၤ. သးအိၣ်ဟံဖျါက့ၤ တၢ်မၤဘျာထံစရိဖုၣ်ကီၢ်လၢ ပဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဒီး ပရၤလီၤဘၣ်ဆူ ကီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်အအါ ခံးဘျးဘၣ်က့ၤ ပုၤဟ့ၣ်မၤဘျာထံမၤတီၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢသု တၢ်မၤဂ့ၤမၤစၢၤအယံန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်က့ၤဟံၣ်ယံ, နူသဝီ, တၢ်ပိးအိၣ်မၤအိၣ်အဂီၢ် လိၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအယံ ဒ်အလီၤအိၣ် အသိး ကဆုၤလီၤတၢ်ဆိၣ်ထွဲ ဒ်ကျိၣ်စ့အတၢ်ဟဲန့ၣ်အိၣ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ.

ခံးဘျးဘၣ်က့ၤ ယွၤအပုၤမၤသကိးတၢ်ကိးဂၤဒဲးလၢ ဟ့ၣ်လီၤကျိၣ်စ့, တၢ်ပိးတၢ်လီ, နီၢ်ဒိနီၢ်ကစၢ် လၢတၢ် မၤသကိးအဂီၢ်အယံလီၤ.

လၢပုၤကညီဘျာထံခဝုၣ်ရၢၣ်ခၢၣ်စး

(ကာကီၣ်ထူ)
ပုၤဟဟ့
ပုၤကညီဘျာထံခဝုၣ်ရၢၣ်



လံာ်ကုခိာ်အတာ်ပိာ်ထွဲ

တာ်မၤဘျုးတၢ်ပာ်တၢ်ဖၢၤတဖၣ် တုၤဖဲ(၁၇.၈.၂၀၁၅) မ့ၢ်ဒိၣ်လၢာ်အံၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

နီၣ်ဂံၢ်	တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိၤ	စ့နီၣ်ဂံၢ်
၁.	တာ်မၤဘျုးတၢ်ပာ်တၢ်ဖၢၤတဖၣ်	၃,၈၀၀,၀၀၀/-
၂.	တာ်မၤဘျုးတၢ်ပာ်တၢ်ဖၢၤတဖၣ်	၇,၇၁၃,၆၅၀/-
၃.	တာ်မၤဘျုးတၢ်ပာ်တၢ်ဖၢၤတဖၣ်	၃,၉၄၀,၀၀၀/-
၄.	တာ်မၤဘျုးတၢ်ပာ်တၢ်ဖၢၤတဖၣ်	၁၂,၂၀၆,၃၂၄/-
၅.	ခဝုၣ်ဂၢၢ်ဝဲၤလီၤပုၤမၤတာ်ဖိတဖၣ်	၉၄၄,၀၀၀/-
၆.	ကညီဘျုးထံတာ်အိၣ်ဖိၣ်လၢထံဂၤကီၢ်ဂၤတဖၣ်	၂၁,၇၉၉,၃၀၀/-
၇.	ကီၢ်ပံၤယီၤဘျုးထံခဝုၣ်ဂၢၢ်	၁,၀၀၀,၀၀၀/-
၈.	ပုၤကညီဘျုးထံယွၤဂ့ၢ်ပိညါဖျၢၣ်စိမိၤ	၅,၆၀၀,၀၀၀/-
	ပာ်ဖိၣ်ခဲလၢာ်	၅၇,၀၀၃,၂၇၄/-

တာ်မၤဘျုးတၢ်ပာ်တၢ်ဖၢၤတဖၣ် လၢဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဒီး ထံဒိၣ်နိယွၤတဖၣ် တုၤဖဲ (၁၇.၈.၂၀၁၅) မ့ၢ်ဒိၣ်လၢာ်အံၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

နီၣ်ဂံၢ်	တာ်ဂ့ၢ်တာ်ကျိၤ	စ့နီၣ်ဂံၢ်	တၢ်နီၣ်
၁.	ကီၢ်မိၣ်	၄,၅၀၀,၀၀၀/-	စ့အမဲာ်ညါဆုၤလီၤဘၣ်ဘျုး(၅၂) ထာ် ခိဖျိကီၢ်ချၢၣ်လွံာ်ထူၣ် အတာ်ဟ့ၣ်
၂.	ကီၢ်ပံၤသံၣ်ယၢၣ်ဝဲတံၣ်	၂၃,၁၃၂,၁၈၃/-	စ့, တၢ်ပိးတၢ်လီ, ကသံၣ်ကသီ, ချံ
၃.	ကီၢ်ပိာ်ကတး	၁၃,၀၀၀,၀၀၀/-	စ့, တၢ်ပိးတၢ်လီ, ကသံၣ်ကသီ
၄.	ကီၢ်ပသံၣ်မိမ့း	၅,၁၅၅,၀၀၀/-	စ့, တၢ်ပိးတၢ်လီ, ကသံၣ်ကသီ
၅.	တာ်လၢာ်အဂုၤအဂၤ တာ်လဲၤတာ်က့ၤ, သိပုၤ, တာ်ဟ့ၣ်ကနၢၣ်, တၢ်ဆဲးကျိး (Life Jacket)	၂,၂၉၃,၈၀၀/-	
	ခဲလၢာ်ပာ်ဖိၣ်	၄၈,၀၈၀,၉၈၃/-	